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    Irantzu Epelde filologoak 30 eta 40 urte arteko irundar eta hondarribiarren euskara aztertu du
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IRUN 
- Irantzu Epelde filologo eta ikerlari hondarribiarrak atzo aurkeztu zuen, goizean
prentsaurrekoan eta arratsean jendaurrean, Irun-Hondarribiko gazteak hizketan: euskalkiak eta
euskara estandarra, gaur izeneko lana, 2014ko Jose Antonio Loidi ikerketa bekaren emaitza
dena.
 
Ikerketa honetarako, Epeldek “30 eta 40 urteko arteko 16 pertsona, erdia ikastolan hezitakoak,
beste erdia euskaldunak bai gazteleraz eskolaratu zirenak” elkarrizketatu ditu, “galdetegi itxi
baten bitartez gramatika eta hiztegiaren inguruko eraldaketak aztertuz” eta elkarrizketatu dituen
“beste lau pertsona helduagoen erantzunekin konparazioa eginez”.
 
EBOLUZIOA 
Ahozko elkarrizketa hauetan 5.000 erantzundik gora jaso ditu ikerlari hondarribiarrak eta
“euskal hiztun talde honen gramatika eta lexikoaren argazkia egin eta euskalkiak eta euskara
batuak beraiengan izan duten eboluzioa” ikusi ahal izan du.
 
“Hizkeran aldaketak izan dituzte pertsona hauek, adin gehiagokoekin alderatuz. Badira berriki
abiatu diren aldaketak eta aurreratuagoak daudenak eta euskara baturantzko konbergentzia bat
ikusten bada ere, oraindik bertako hizkerak eta gipuzkoar euskalkiak eragina” badutela
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ondorioztatu duela azaldu du Irantzu Epeldek.
 
Baionako Unibertsitatean ikerlari den egileak “eskerrak” eman zizkion Irungo Udalari ikerketa
hau Loidi bekaren bitartez laguntzeagatik eta “euskara batua eta euskalkien harteko harreman
eta eboluzio honek Euskal Herri osoan eta adin guztien artean ikerketa egitea mereziko lukeela”
esan zuen. - X.S.
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